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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 . évi XXXVI .
Törvény 42 .§ (8) bekezdése, továbbá az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014 . (II .24 . )

OGY határozat 124 . §-a a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Varga Mihály
Nemzetgazdasági Minisztériumot vezető miniszter úrhoz

„Az adópolitikáért felelős miniszterként tudja-e, hogy a törvény által kijelölt közfeladatott ellát ó
szervezetnél miként keletkezik, és miként kerül elköltésre évente több mint százmilliárd Ft? ”

Tisztelt Miniszter Úr!
Az utóbbi napokban egyre többször esik szó arról a sajnálatos körülményről, hogy

Magyarországon 620 000 gyermek él szegénységben . (súlyos nélkülözés mellett, egészségre ártalmas
körülmények között) Az UNICEF jelentése szerint az EU-s országok közül az elmúlt évekbe n

hazánkban nőt leggyorsabban a gyermekszegénység . A fenti adatok ráirányítják a figyelmet a
kormány azon intézkedéseire, melyek — legalább jogszabályi szinten - csökkenteni kívánják ezt a
tarthatatlan helyzetet .

A 2012. évi CIII . törvény az Erzsébet programról l .§ úgy fogalmaz, hogy
„ Erzsébet-program célja, hogy a meglévő keretek között jelentősen csökkentse azon

szociálisan rászorulók, különösen gyermekek számát, akik részére nem biztosított a nap i

többszöri étkezés, az életkoruknak megfelelő egészséges táplálék, a tudás megszerzéséhez

szükséges egészségi állapot, a regenerációhoz szükséges aktív kikapcsolódás lehetősége. ”

A törvény szerint a program végrehajtásáról — közfeladatként — az MNÜA gondoskodik . A
végrehajtáshoz a jogszabályok állami vagyont, célzott adókedvezményeket illetve átengedet t
adóbevételeket biztosít . A törvény szerint :

„a) az Erzsébet-utalvány kibocsátásával, forgalmazásával az MNÜA-nál keletkezett -
ráfordításokkal csökkentett - bevétel ,

b) a jogszabály alapján az MNÜA által kibocsátott más, szociális ellátási célokat szolgáló papí r
alapú és elektronikus utalványok kibocsátásával, forgalmazásával kapcsolatos -
ráfordításokkal csökkentett - bevétel ,

c) az Erzsébet-program végrehajtása céljára az MNÜA által megszerzett egyéb bevételek ,
támogatások . ”

A sajtóban megjelent — azóta se nem cáfolt, se nem megerősített - híradások szerint 2014-ben a z
MNUA 141 milliárd Ft értékű Erzsébet utalványt bocsájtott ki . Azért, hogy a fenti érték jelentőségét
meg tudjuk ítélni, néhány pontosító adatra lenne szükségünk



Kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, hogy :

1.) Milyen nagyságú Erzsébet-utalvány kibocsájtására került sor 2014-ben?
Étkezési Erzsébet-utalvány céljából?
Gyermekvédelmi Erzsébet-utalvány céljából?
Ajándék Erzsébet-utalvány céljából ?
Kultúra Erzsébet-utalvány céljából ?
Sport Erzsébet-utalvány céljából ?

2.) Milyen nagyságú bevétele keletkezett az MNÜA – nál „az Erzsébet-program végrehajtása
céljára az MNÜA által megszerzett egyéb bevételek, támogatások .” területén? (c .pont)

3.) Milyen nagyságú ráfordítások történtek az Erzsébet-utalvány „kibocsájtása és forgalmazása ”
révén 2014-ben?

Budapest, 2015 . március .23 .

Várom megtisztelő válaszát!

Lukács Zoltán
(MSZP)

országgyű lési képviselő
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